
Strömsåns Vattenråd, Protokoll möte 2023-03-01 

 

Plats: Stadshusets matsal 

Närvarande: Margareta N, Martin E, Lars-Åke k, Anna S, Kim O, Maria H (länsstyrelsen) 

Protokoll: Martin E & Anna S 

 

• Mötet öppnas 

• Genomgång och uppföljning av föregående protokoll; 

1. Anna kontaktar Martin, Lars samt tekniska i frågan om grusning.  

Anna har fått klart med lek grus av Conny, tekniska kan bidra med grus och 

transport av gruset. 

2. Lars-Åke kollar på möjligheten att sätta upp holkar vid hjälpebron samt 

holkedalskilen (placering, tillstånd?).  

Holkedalen klar, men ej uppsatt. Samtal om att Hjälpebron ska bytas ut; avvaktar 

med holkar tills det är klart. Anna ser till att underlag om omlöp som togs fram 

skickas till rätt person på tekniska, samt informerar om att det går söka LOVA-

pengar till åtgärden. 

3. Anna frågar om Skageracks dagverksamhet har möjlighet att bygga holkarna.  

Dom var positiva till att bygga holkar. 

4. Marie tar tag i arbetet med informationsskyltar längst Strömsvattnet.  

Då Marie slutat i kommunen, kollar Martin upp hur det ligger till. Maria meddelar 

att hon gärna hjälper till att titta över underlaget. 

5. Marie frågar om skötsel i naturreservat vid mynning av Rogstadbäcken och 

Ejgstbäcken; Finns det ansvar hos kommunen? Behövs några åtgärder genomföras?  

Ej längre aktuellt. Ingen närvarande på mötet har något att tillägga i frågan. 

6. Anna kollar upp regler runt rivning av bäverdammar.  

Inom länet får bäverns dammbyggnad, men inte boplats, rivas mellan den 1 maj till 

och med den 31 augusti utan särskilt tillstånd från Länsstyrelsen. Observera att 

detta endast gäller för markägare och jakträttsinnehavaren. Detta innebär att från 

den 1 september till den 30 april krävs tillstånd från Länsstyrelsen för att få riva 

dämmen. 

7. Anna kollar med Anders Hedlund angående erosion i Vättlandsälven. Vems ansvar är 

det att ta tag i?  

Ej längre aktuellt. Ingen närvarande på mötet har något att tillägga i frågan. 

8. Anna kollar intresse för att hålla i bäckvandringar med Lars. 

Beslutar om det på nästa möte, förslag diskuterades. 

 

• Uppföljning av vattenrådets organisation och arbetsordning; fungerar arbetet? Är det något 

vi vill ändra? 

Styrgruppen har ej fungerat. Ordförande med uppgift att sammankalla diskuterades. 

Frågan bordläggs till nästa möte den 26e april och kommer att beslutas om då, när samtliga 

medlemmar har fått tillfälle att yttra sig i frågan. 

 

• Anna informerar om projektet LONA-våtmark. 



Kommunen kommer under 2023-2024 att driva ett LONA-projekt med inriktning 

våtmarker, där ca 200 ha våtmarkshabitat kommer att inventeras och två olika 

informationsaktiviteter med allmänheten kommer att genomföras. En av dessa är en 

fältdag med vattenrådet, Anna informerar om att medel för inköp av fika, annonsering och 

arbetstimmar för Anna gällande planering av aktiviteten finns att tillgå inom projektet. 

 

• Planering av aktiviteter under året. 

Bäckvandring och grusning är det vi ska satsa på. Datum och platser tar vi på nästa möte. 

Platser på förslag för grusning; Fortsätta på drivnäsbäcken, även rensning? Vattendrag vid 

avfart hällestrand, Ylseröd, Jörlovsälven, Krokstrandsbäcken, Tvetbäcken. Platser på 

förslag för bäckvandring; Hämmensån, Tvetbäcken, Krokstrandsbäcken. Anna ska kolla 

kartmaterialet om förslagna områden angränsar till våtmarkshabitat, alla ska fortsätta 

fundera på fler förslag. 

 

• Anna informerar om VRBK och Enningdalsälvens vattenråd. 

Enningdalsälvens vattenråd kommer att startas upp igen, Anna informerar om att Tanum 

har bjudit in samtliga kommuner i avrinningsområdet till dialogmöte den 10 mars. 

Återkoppling från detta blir på kommande möte. Anna informerar även om utvecklingen i 

Vattenrådet för Bohuskusten och det rådande ekonomin. Två möten har genomförts om 

rådets framtid, eftersom de ekonomiska bidrag som tidigare funnits nu är indragna. 

Alternativt kan rådet komma att läggas ner. Anna återrapporterar om läget så fort hon hör 

något nytt. Lars-Åke ska på möte med Bohuskustens vattenvårdsförbund framöver och 

kommer återkoppla om detta på nästa möte. Generell diskussion om vattenrådens 

indragna bidrag; Anna meddelar att Strömsåns vattenråd i nuläget inte har några 

ekonomiska svårigheter eftersom hennes timmar som samordnare finansieras av 

kommunen och att hon på sikt inte ser att rådet är hotat eftersom detta är budgeterat 

även framöver. För årets aktiviteter finns finansiering klar via LONA samt tekniska. 

 

Övriga frågor 

• Blomsholmsbäcken pågående gallring, vad gäller? Hård gallring kan innebära risker för 

öringsbeståndet. Anna & Maria kollar vidare på lagstiftning och liknande. Eventuellt 

förekommer strandskydd.  

 

• Inventering av alla vattendrag är en målsättning för gruppen. Maria berättar att 

Länsstyrelsen under kommande år kommer att utföra biotopkartering inom kommunen 

och ombeds skicka underlag om vilka vattendrag det rör sig om. Martin försöker involvera 

fiskeklubbarnas medlemmar att samla in data. Maria berättar även att det finns data över 

elfiske som utförts, länk till hemsida bifogas, https://dvfisk.slu.se/karta, så har vi lite att gå 

efter.  

 

• Frågor runt kalkning och data över ph-värden för kommunens vatten diskuteras, Anna 

föreslår att kalkningsansvarig på Miljö- och hälsoskyddsavdelningen bjuds in för att svara 

på frågor runt detta. Anna kontaktar Anders Hedlund i frågan. 

 

• Maria undrar om Strömstad kommun har problem med skarv och tipsar om att det finns 

pengar att söka hos Länsstyrelsen. Generellt upplever mötets deltagare inga större 

problem med skarv. 

• Nästa möte 26 april. Anna skickar ut inbjudan. 



 

Att göra inför nästa möte; 

• Anna skickar underlag om hjälpebron till tekniska och informerar om medel som går söka. 

• Martin kollar på hur det gick med skyltarna som Marie skulle ta fram, Maria bistår gärna med hjälp. 

• Anna ska kolla på potentiella platser för bäckvandring utifrån kommunens interna kartor, övriga ska 

fortsätta fundera på fler förslag. 

• Maria skickar underlag om kommande biotopkartering. 

• Anna bjuder in Anders Hedlund till nästa möte. 

• Anna och Maria kollar vidare på avverkningen längst blomsholmsbäcken. 

• Martin kollar intresse om att rapportera arter, vandringshinder och liknande hos sportfiskarna. 

• Kim skickar underlag till rapportering till Anna. 

• Anna skickar material till Maria. 

• Anna kallar till nästa möte. 

 

 

• Mötet avslutas 


